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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Ioan Adrian Ciupleu, 
Maria Belechi, Ioana Moș, Gheorghina Horgoș și Vlad Alexandru 
Muntean, în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, 
vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă 
Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE

Părinte Milostiv, ne rugăm ție:
dă-ne înțelepciunea și inteligența Spiritului Tău
pentru ca în biserica noastră diecezană
să crească capacitatea de discernământ
și dorința de a se reînnoi.

Doamne Înviat, dă-ne capacitatea
și smerenia de a merge împreună;
fă-ne conștienți de responsabilitățile noastre
pentru a privi cu speranță viitorul
care este în fața noastră și uneori ne îngrijorează.

Spirite Sfânt, însufl ețește-ne comunitățile,
consolează-i pe cei ce suferă în trup și în spirit,
dă armonie în Biserică și frățietate cu toată lumea,
pentru ca lumea să creadă și Împărăția lui Dumnezeu să vină.

Fecioară Maria, Regina Păcii
și Mama Providenței Divine,
însoțește călătoria noastră sinodală
făcându-ne capabili să ascultăm Cuvântul lui Dumnezeu
și glasul Spiritului în istoria noastră. Amin.

+ PIERO DELBOSCO
Episcop de Cuneo și Fossano

SFÂNTUL MASLU
marți, 3 octombrie 2023; ora 18.00



Milostivi ca și El

Petrecem fi ecare clipă din viața noastră în prezența lui Isus, însă momentele 
cruciale sunt cele în care suntem treji și prezenți Prezenței, cele în care întâlnirea cu 
Isus devine revelație. În acele clipe înțelegem cu adevărat cine este El și cine suntem 
noi. De exemplu pentru Petru, așa cum vedem în evanghelia de duminica trecută, 
există un prim moment în care Isus predică mulțimilor din barca lui, însă Simon este 
același pescar dintotdeauna și pentru el Isus este doar un tânăr Rabbi din Nazareth. 
Când pescuirea minunată intervine în schimb, pescarul este pescuit, Isus nu mai este 
un simplu Rabbi ci Domn, iar Simon devine la rândul lui pescar de oameni. Adevărata 
schimbare așadar, adevărata metanoia este rodul unei intimități cu Dumnezeu, care se 
traduce printr-o cunoaștere cu totul altfel și a lui Dumnezeu și a noastră. Petru devine 
pescar de oameni doar în virtutea unei astfel de comuniuni și revelații de identitate, așa 
cum va deveni stânca pe care este clădită Biserica lui Cristos în urma unui alt astfel de 
moment, atunci când îl va recunoaște în Cezareea lui Filip pe Isus ca și Cristos.

Evanghelia de astăzi ne vorbește de lucruri care depășesc puterile noastre. 
De abia puteam să-i iubim și să-i iertăm pe cei apropiați, cum să ne imaginăm că 
prin forțe proprii sau printr-un exercițiu de voință am putea să accedem la o iertare 
a dușmanilor? Știm bine că atunci când suntem provocați, agresați sau când cineva 
din familie sau drag nouă este într-o astfel de situație, avem tendința să reacționăm 
suplimentând doza de violență. Așa e astăzi, așa a fost dintotdeauna, motiv pentru 
care o normă a Vechiului Testament ce pare extrem de dură este de fapt una menită 
să limiteze răul doar la doza subită: ochi pentru ochi, dinte pentru dinte. Altfel spus, 
nu mai mult de atât! Avem și noi experiențele noastre și știm cum funcționează, știm 
cât de difi cil este să rămâi “creștin” sau cât de greu este să mai înțelegi în astfel de 
momente ce înseamnă a fi  creștin. Ce e de făcut într-o astfel de situație? Trebuie să 
apelăm evident la cineva expert în acest domeniu, la cineva care a murit în Cruce 
pentru dușmanii săi, la cineva care în chiar momentul morții se roagă pentru ierta-
rea celor care îl omoară: Isus din Nazaret. Experiența lui Petru trebuie să devină și 
a noastră: o experiență de comuniune cu Cristos, în rugaciune, în Sfi ntele Taine, în 
Sfânta Liturghie, menite să ne transforme tot mai mult în fi ii și fi icele lui Dumnezeu, 
pe urmele Fiului. Doar astfel iubirea Lui va deveni iubirea noastră, iertarea Lui, 
iertarea noastră și milostivirea Lui, milostivirea noastră.

O Mamă ce ne-a iertat atunci când prin păcatele noastre i-am răstignit Fiul, este 
tot timpul lângă noi. Ea ni-l indică pe Isus, singura noastră șansă. Când boabele roza-
rului ne mângăie degetele, când ochii noștri se pierd în ochii ei, suntem la școala iubirii 
și a iertării. Isus și Maria: doar într-un astfel de moment inimile noastre se pot schimba 
cu adevărat. La fel ca și Petru, descoperim îndurarea infi nită a lui Dumnezeu pentru 
noi și ne descoperim astfel pe noi înșine adevărați fi i ai Tatălui, milostivi ca și El!

PS Claudiu,  Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


